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Utsettelse, forsinkelse
og til slutt brann gjorde
at Havforsknings-
instituttet avslutter
seismikkforskning på
3D-skyting vest av
Senja, nord for Andenes.

Bjørn Tore Forberg
Tromsø

Fra tidligere er det klart at
forskningen på blåkveite-
fangst under seismikkskyting
har gått fløyten i år. Men fort-
satt var det av interesse å se på
fisket med line på andre arter
sommerstid.

– Det er Oljedirektoratet som
finansierer dette prosjektet.
Jeg snakket med direktoratet i
går, og da det kunne gå ytterli-
gere to uker før skytingen kan
komme i gang, har vi besluttet
å avblåse hele forskningspro-
sjektet. Med så mange endring-
er underveis blir det vanskelig
å gjennomføre forskning. Vi
håper vi får finansiert et nytt
prosjekt neste år.

Skuffende
Det sier havforsker og pro-
sjektleder Svein Løkkeborg til
FiskeribladetFiskaren.

– Det er skuffende at vi ikke
fikk gjennomført prosjektet. Vi
hadde forberedt oss godt og
hadde et godt utgangspunkt
for å få målt seismikkskyting-
ens effekt på fangstratene for
line og garn i området, sier
Løkkeborg.

Nå må man møte neste års
seismikksesong uten disse re-
sultatene, samtidig som mye
tid til forberedelse er bortkas-
tet.

Tre mann og fire båter
– I to måneder har vi hatt to-tre
personer i sving på Havfors-
kningsinstituttet, mer eller
mindre 100 prosent. I tillegg
har vi hyrt inn fire fiskefartøy-
er som skulle fiske før, under
og etter skytingen, sier Løkke-
borg.

Det er først og fremst seis-
mikkens virkning på blåkveite-
fisket som skulle måles i år. An-
dre arter er blitt målt tidligere.

Den første skuffelsen fikk for-
skerne da det ble kjent at Olje-
direktoratet for å dempe kon-
flikten med fiskerne, skulle
holde seg i et område langt
unna fiskefartøyene i forsk-
ningsprosjektet som fisket
blåkveite. Dermed heller ingen

forskningsresultater på den
arten.

Brann hindre oppstart
Den andre beskjeden var at
Bos Atlantic ble kraftig forsin-
ket ved verftet i Spania. Men
det lå i alle fall an til resultater
for fartøyene i prosjektet som
fisker hyse og brosme i det
planlagte skyteområdet. 

«Andfjord» og «Solnesbuen»
hadde allerede gode fangstda-
ta fra feltene i skyteområdet.
Og etter planen skulle de i går
torsdag kunne måle om sky-
tingen som skulle starte ons-
dag ettermiddag hadde ført til

fangstreduksjon. – Men ons-
dag ettermiddag fikk vi be-
skjed om at «Atlantic Explorer»
som hadde overtatt oppdraget
for «Bos Atlantic» var rammet
av brann like før de nådde fram
til feltet der de skulle starte
skytingen av seismikk, sier
Svein Løkkeborg.

I går ble «Atlantic Explorer»
slept inn til kai i Tromsø for å få
utbedret brannskadene.

Først i dag skulle Oljedirek-
toratet få oversikt over når ski-
pet igjen kan være på feltet.
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Forskning falt i fisk

PROBLEMER: «Atlantic Explorer» ble i går slept inn til kai i Tromsø etter brannen om bord. Proble-
mene for seismikkfartøyene gjør at det ikke blir forskning på effektene av den hardeste formen for
seismikkskyting - 3D-skyting. ARKIVFOTO
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Med så mange en-
dringer underveis blir
det vanskelig å
gjennomføre forskning.
Svein Løkkeberg,havforsker

Regjeringens forslag til ny hav-
ne- og farvannslov legges fram
for Stortinget nå. Fiskeri- og
kystminister Helga Pedersen
skal i dag presentere regjering-
ens forslag, for å markere at re-
gjeringens forslag til ny havne-
og farvannslov nå er ferdigstilt. 

Lovforslaget skal legge til
rette for styrket sjøsikkerhet
og god fremkommelighet for
sjøtrafikken langs kysten, me-
ner regjeringen selv. Forslaget
skal også gi havnene mulighet
til å drive effektivt, og samtidig
stimulere kommunene til å sat-

se på havnedrift. På departe-
mentets hjemmeside heter det
at Helga Pedersen skal legge
planen fram sammen med re-
presentanter for havne-Norge.

Helga i havn med ny havnelov

Kinsey vil ha bank
KVOTER: Kystfisker Ian Kinsey
tror det er flere enn de minste
sjarkene som har problemer
med å fiske sildekvoten. Han
ønsker at det innføres en kvo-
tebank for å løse problemet
med den kystfraværende NVG-
silda. – En kvotebank kan gjøre
at fiskerne kan bytte fiskeslag.
Det kan være mer hensikts-
messig at mindre kystbåter får
fiske mer torsk og de større bå-
tene får sild i bytte med torsk.
Nå må den politiske ledelsen
prøve å tenke nytt for å løse
problemene, sier Ian Kinsey.
Han mener situasjonen er al-
vorlig når kystflåten kan gå
glipp av store inntekter på sild.
– Målet må være et mest mulig
rasjonelt og hensiktsmessig
fiske uten at noen mister sitt
økonomiske driftsgrunnlag,
sier Kinsey. FiskeribladetFiska-
ren avdekket onsdag at 90
kystnotbåter under 11 meter
for tiden har så store sildekvo-
ter at mange av dem ikke mak-
ter å fiske kvotene sine.

Siste frist for NOx
ØKONOMI: I dag er siste frist
for å tilslutte seg miljøavtalen
om NOx. – Det er veldig dyrt å
glemme denne fristen - de som
venter lenger går glipp av å få
refundert sin andel av de 800
millioner kroner som vi forven-
ter blir innbetalt i NOx-avgift
hittil i år, skriver Norges Fiskar-
lag på egne hjemmesider. NOx-
fondet må utstede tilslutnings-
bevis innen 1. juli for at rederi-
ene skal oppnå rett til dette av-
giftsfritaket som ligger i Miljø-
avtalen. Derfor haster det med
å sende inn tilslutningserklæ-
ringen fra rederiene.

Helga får pepper
STRUKTUR: I et åpent brev kri-
tiseres fiskeri- og kystminister
Helga Pedersen for struktur-
kvoteordningen. Prisen er kom-
met opp i 100 kroner kiloet for
torskekvote, og det stenger
ungdommen ute fra fiskeriene.
Båtsfjord Kystfiskarlag ber nå
Helga Pedersen å vise politisk
mot til å få stoppet en utviking
hvor strukturordningen som
innebærer at bare de aller ri-
keste har muligheter til å skaffe
seg kvoter. I Finnmark kunne til
eksempel Kjell Inge Røkke kjø-
pe hele 116 sjarkkvoter dersom
man regnet om rettighetene
han har trålerflåten. Båtfjord
Kystfiskarlag får delvis rett i at
prisnivået er høgt. Skipsmekler
Johan Olsen i OSO Maritim sier
100 kroner kiloet høres veldig
mye ut, og at de som har betalt
slike summer, antakelig har be-
talt for mye.

Vind foran ferie
MILJØ: – Olje- og energiminis-
ter Terje Riis-Johansen bør ikke
ta ferie før en plan som sikrer
finansiering av vindkraft i Nor-
ge, er på plass, sier Gunnar
Kvassheim (V) i miljøkomiteen
på Stortinget. Kvassheim viser
til at klimaforliket krevde at re-
gjeringen skulle inngå en avtale
med svenskene innen 1. juli.

Fiskeri- og kystminister 
Helga Pedersen 


